
PROTOKÓŁ  Nr XXX/2013
z przebiegu XXX Sesji Rady Gminy Jaraczewo
odbytego w dniu 22 sierpnia 2013 r. o godz. 9.00

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

W posiedzeniu uczestniczyli:

– radni Rady Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
– Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– Radca prawny - Marianna Frąckowiak
– radny powiatu - Teodor Grobelny 
– sołtysi gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności  
– kierownicy referatów i jedn. organizac. - zg. z załączoną listą obecności
– dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr  Ignasiak

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIX Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Jaraczewo.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2013- 2022.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w 

Jaraczewie stawki dotacji przedmiotowej do ceny utrzymania 1 m2 powierzchni gminnego 
składowiska odpadów komunalnych w Goli.

10. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 
w celu grupowego zakupu energii elektrycznej.

11. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  szkół, 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych prowadzonych przez osoby prawne inne niż Gmina 
Jaraczewo  lub  osoby   fizyczne  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich 
wykorzystania.

12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół 
niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz innych 
niepublicznych  form  wychowania  przedszkolnego  działających  na  terenie  Gminy 
Jaraczewo, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 
oraz  określenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego 
w prowadzonych przez Gminę Jaraczewo publicznych przedszkolach.

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  sieci  prowadzonych  przez  Gminę  Jaraczewo 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych.

15. Informacje o pracy w organach pozagminnych.
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.



17. Wolne glosy.
18. Wnioski.
19. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie.

Zgodnie  z  art.  32  ust. 1   Statutu  Gminy  Jaraczewo  obrady   XXX  Sesji  Rady  Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 
radnych, co stanowi qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.
Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnych: Teresę Boińską i Krystiana Piniewskiego.

Przed przystąpieniem do punktu 2,  na pytanie Przewodniczącego Rady czy są uwagi do 
proponowanego  porządku  obrad,  który  radni  otrzymali  z  zawiadomieniem o  sesji  lub  wnioski 
o zmianę porządku obrad – żadnych uwag nie zgłoszono. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  Sekretarza  Rady  o  wypowiedz  do  sporządzonego 
protokołu.
Sekretarz  Rady – Barbara  Pielucha  informuje,  że  po  zapoznaniu  się  z  protokołem z  przebiegu 
XXIX Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 czerwca 2013 r. nie wnosi  uwag. Radni również nie 
wnieśli żadnych uwag. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie – bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIX Sesji Rady Gminy.

Na prośbę Przewodniczącego Rady sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIX 
Sesji  odbytej  w dniu  27  czerwca  2013 r.  złożył  Zastępca  Wójta  –  Stanisław Andrzejczak.  Do 
złożonego  sprawozdania, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu  nie zgłoszono żadnych. 
Uwag.
Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za  przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
  

Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu składa Wójt Gm omawiając 
kolejno wydane zarządzenia w okresie międzysesyjnym. 
Ponieważ nie zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Edmundowi Kowalczykowi. Pierwsze pytanie 
kieruje  do  radnego  powiatu.  Pytanie  dotyczy  przyczyny  likwidacji  oddziału  kardiologicznego 
w Szpitalu Powiatowym w Jarocinie.
Kolejne  pytanie  radnego  dotyczy   składania  wniosków    przez  mieszkańców  na  budowę 
oczyszczalni  przydomowych  w miejscach  gdzie  nie  jest  i  nie  będzie  planowana  budowa  sieci 
kanalizacyjnej. 
Radny  zwraca  się  również  z  pytaniem  -  czy  coś  poczyniono  na  temat  autobusów  liniowych. 
Informuje, iż jest po rozmowie z p. Grzelakiem, który obsługuje Gminę Gizałki i ta gmina nie 
dopłaca do przewozów. 
Kolejna  sprawa,  którą  poruszył  radny Kowalczyk  dotyczy  odpadów komunalnych.  Uważa,  że 
w tym temacie jest jeszcze wiele niejasności i proponuje jeszcze raz  zająć się „śmieciami”.( opłaty 
za śmieci z cmentarzy, inkasent  ). 



Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu Jackowi Kryszakowi. Radny  wraca 
do  sprawy budowy chodnika  przez  powiat  w miejscowości  Rusko.  Informuje,  iż  nie   rozumie 
dlaczego  realizacja   tego  zadania  jest  blokowana  a  85  tys.  zł  powiat  przeznacza  na  chodnik 
w Kotlinie. Zwraca się z prośbą  do radnego powiatu o ustosunkowanie się do tej wypowiedzi. 

W  następnej  kolejności  Przewodniczący  Rady  udziela  głosu  radnemu  Romanowi 
Matuszakowi.  Radny  prosi  o  udzielenie  odpowiedzi  na  pytanie  –  kto  jest  odpowiedzialny  za 
utrzymanie ładu i porządku na terenie  przynależnym do szkół ( wokół szkół) w okresie wakacji?

Przewodniczący rady udziela głosu radnej  Ilonie Smolarek. Pierwsza sprawa, którą porusza 
radna dotyczy  miejscowości Łobez. Informuje, iż  mieszkańcy tej miejscowości zgłaszają, że droga 
od głównego skrzyżowania  została utwardzona  do posesji p. Świdurskiego  a dalej jest jeszcze 
jedna posesja p. Kolasińskiej , do której ta droga nie była utwardzona. Zwraca się z pytaniem – czy 
będzie utwardzona droga do tej posesji i kiedy będzie. 
Radna zwraca się również z pytaniem  do radnego powiatu – na jakim etapie są prace dotyczące 
odwodnienia ulicy Golskiej w Jaraczewie informując, że uczestniczyła w  spotkaniu  w tej sprawie. 

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był analizowany na posiedzeniach 
komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji  o stanowisko w imieniu 
Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  Sekretarza  Gminy  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu 
19 sierpnia 2013 r. przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że  konieczność podjęcia 
powyższej uchwały omówiła Sekretarz Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 21 sierpnia 2013 r. i 
po  szczegółowej  analizie  przedłożony  projekt  powyższej  uchwały  został  zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  komisja 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. nie wnosząc uwag. 

Rada przystępuje do głosowania nad projektem  powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
0 głosów  „przeciwnych”,  O głosów „wstrzymujących” .  Uchwała Nr XXX/174/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.

Przewodniczący Rady informuje,  że projekt tej  uchwały był omawiany na posiedzeniach 
komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych  komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że  proponowane  zmiany  w  budżecie  gminy  zostały  szczegółowo  omówione  przez   Skarbnika 
Gminy  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  19  sierpnia  2013  r.  i  po  analizie  przedłożony  projekt 
powyższej uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  Komisja  na 
posiedzeniu w dniu 21 sierpnia 2013 r.,  po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy 
przychyliła  się do proponowanych zmian w budżecie  gminy i  przedłożony projekt  tej  uchwały 
został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że Komisja  na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 
2013 r. nie wniosła uwag do proponowanych w projekcie powyższej uchwały zmian w budżecie 
gminy.
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 



Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  nr  XXX/175/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Jaraczewo na lata 2013 – 2022.

Przewodniczący  rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  był  omawiany  na 
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych   komisji 
o stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt tej uchwały omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 19 sierpnia 2013 r. 
i po analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Socjalnych informuje,  że projekt powyższej 
uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy  na  posiedzeniu  Komisji  w  21  sierpnia  2013  r.  i  został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący komisji Rewizyjnej informuje, że projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na 
posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. i po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy nie 
wniosła uwag do proponowanych zmian w budżecie gminy. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXX/176/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w 
Jaraczewie  stawki  dotacji  przedmiotowej  do  ceny  utrzymania  1  m2  powierzchni 
gminnego składowiska odpadów komunalnych w Goli.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na 
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego,  Komisja 
na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. projekt przedłożonej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  ze  Komisja  na 
posiedzeniu  w  dniu  21  sierpnia  2013  r.  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  dyrektora 
Komunalnego  Zakładu  Budżetowego,  przedłożony  projekt  powyższej  uchwały  zaopiniowała 
większością głosów pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora 
Komunalnego Zakładu Budżetowego, Komisja na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia nie wniosła uwag 
do przedłożonego projektu powyższej uchwały. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
o  głosów  „przeciwnych,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXX/177/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  współdziałania  z  innymi  jednostkami  samorządu 
terytorialnego w celu grupowego zakupu energii elektrycznej.

Przewodniczący Rady informuje, że  projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniach 
komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu 



Komisji.
Przewodniczący komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. projekt powyższej uchwały po udzielonych 
wyjaśnieniach przez Zastępcę Wójta zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały 
omówiła Sekretarz Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 21 sierpnia 2013 r. i został zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  Komisja 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. nie wnosząc uwag. 
Rada przystępuje do  głosowania nad projektem  uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  nr  XXX/178/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie  trybu udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  publicznych 
szkół, przedszkoli i oddziałów przedszkolnych prowadzonych przez osoby prawne inne 
niż Gmina Jaraczewo lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich wykorzystania.

Przewodniczący Rady informuje,  że projekt tej  uchwały był omawiany na posiedzeniach 
komisji rady i zwraca  się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że na posiedzeniu w dniu 
21  sierpnia  2013  r.  przedłożony projekt  tej  uchwały  szczegółowo  omówił  dyrektor  Gminnego 
Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół i po analizie został zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że  projekt  powyższej  uchwały  omówił  dyrektor  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno  – 
Administracyjnego Szkół na posiedzeniu komisji w dniu 19 sierpnia 2013 r. i po analizie został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji rewizyjnej informuje, że projekt tej uchwały omówił dyrektor Gminnego 
Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. i po 
szczegółowej analizie Komisja nie wniosła uwag. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem uchwały. 
Po  przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 
0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr   XXX/179/2013   stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 
szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli 
oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego działających na terenie 
Gminy Jaraczewo, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.

Przewodniczący  rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  był  omawiany  na 
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwraca   się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji 
o stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały 
został  szczegółowo  omówiony  przez  dyrektora  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno  – 
Administracyjnego Szkół na posiedzeniu Komisji w dniu 21 sierpnia 2013 r. i jednogłośnie uzyskał 
opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że  projekt  tej  powyższej  uchwały  omówił  dyrektor  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno- 



Administracyjnego Szkół na posiedzeniu Komisji w dniu 19 sierpnia 2013 r. i po analizie został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora 
Gminnego Zespołu Emonomiczno- Administracyjnego Szkół Komisja na posiedzeniu w dniu 19 
sierpnia 2013 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem uchwały. 
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że,   13  radnych  głosowało  „za”  podjęciem 
uchwały,,  0  głosów „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXX/180/2013 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wymiaru  czasu  bezpłatnego  nauczania,  wychowania  i 
opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 
prowadzonych przez Gminę Jaraczewo publicznych przedszkoli.
  
Przewodniczący Rady informuje,  że projekt tej  uchwały był omawiany na posiedzeniach 

komisji rady i zwraca się do przewodniczących  poszczególnych komisji  o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Socjalnych informuje,  że projekt powyższej 
uchwały  omówił  dyrektor  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno-  Administracyjnego  Szkół  na 
posiedzeniu w dniu 21 sierpnia 2013 r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt powyższej uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że Komisja  na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 
2013  r.  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  dyrektora  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno- 
Administracyjnego Szkół nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 
0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXX/181/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.

14. Podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia  sieci  prowadzonych przez  Gminę  Jaraczewo 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na 
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji 
o stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały 
omówił dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół  na posiedzeniu w 
dniu 21 sierpnia 2013 r. i po analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 2013 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 
tej uchwały i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że Komisja  na posiedzeniu w dniu 19 sierpnia 
2013  r.  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  dyrektora  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno- 
Administracyjnego Szkół nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały.
Rada przystępuje do głosowania nad projektem uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 
0  głosów”  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXX/182/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący  Rady ogłasza 15 min. przerwę w obradach. 



15. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

W tym punkcie obrad nie  została złożona informacja o pracy w organach pozagminnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady informuje, że nie wpłynęła żadna interpelacja natomiast zwraca się 
z prośbą o udzielenie odpowiedzi na pytania radnych  ( pkt. 5 porządku obrad). 

Odpowiedzi  udziela  Zastępca  Wójta.  Odnosząc  się  do  zapytań  radnego  Edmunda 
Kowalczyka dotyczącego  gospodarki śmieciowej  informuje, że drugi miesiąc  funkcjonuje system 
śmieciowy  i  należy stwierdzić ( z obserwacji),  że na terenie naszej gminy nie jest aż tak źle,  
a mamy  rozeznanie jak to funkcjonuje w innych gminach. Po pierwszym miesiącu ( po wysłanych 
upomnieniach)   na  chwilę  obecną   nie  uregulowało  swoich  należności  około  130 gospodarstw 
domowych.  Wskazuje,  że   planujemy zmiany zapisów w uchwałach śmieciowych.   Na chwilę 
obecną jest problem z odbiorem odpadów z koszy przy przystankach autobusowych i w tej sprawie 
jesteśmy już po rozmowach z Prezesem firmy odbierającej śmieci z terenu naszej gminy. I w tym 
miejscu  Zastępca Wójta zwraca się z prośbą do sołtysów o pozostanie na sali  po sesji w celu 
wypracowania wspólnego stanowiska w tej sprawie. 
Odpowiadając  na  kolejne  pytanie  radnego  Edmunda  Kowalczyka  Zastępca  Wójta   informuje, 
że  jesteśmy  w  trakcie   opracowywania   specyfikacji  istotnych  warunków  zamówienia 
i  chcielibyśmy żeby od nowego roku w drodze przetargu  wyłonić przewoźnika ,  który będzie 
obsługiwał naszą gminę. 
Co zaś tyczy się zatrudnienia inkasenta  do poboru opłat za odpady Zastępca Wójta  odpowiada, 
że do tej pory nie było takiej potrzeby, natomiast jeżeli  będzie to  konieczne, to rozważymy ten 
temat.     

W odniesieniu do pytania radnego Romana  Matuszaka Zastępca Wójta odpowiada, że za 
utrzymanie ładu i porządku wokół szkoły  odpowiada  dyrektor danej szkoły. 

Natomiast  do  pytanie  radnej  Ilony Smolarek  dotyczącego    odwodnienia  ulicy Golskiej 
w Jaraczewie Zastępca Wójta odpowiada, że po odbytym spotkaniu z właścicielami drogi   zostały 
podjęte natychmiastowe działania, gdzie zostały wyczyszczone rowy odprowadzające wodę z ulicy 
Golskiej i Ogrodowej. Został też udrożniony odcinek kanalizacji deszczowej na drodze w kierunku 
strzelnicy,  a  w  dniu  dzisiejszym  mają  być  rozpoczęte   prace  odmulenia  głównego  rowu 
odprowadzającego wodę do rzeki Obry . 

W tym miejscu głos zabiera Wójt Gminy. Do udzielonej odpowiedzi dotyczącej  utrzymania 
porządku przy szkołach w okresie wakacji dopowiada, że kierownicy jednostek organizacyjnych, 
którym  powierzono mienie i majątek są odpowiedzialni  za porządek wewnątrz i zewnątrz tych 
placówek. 
W odniesieniu do rowów Wójt informuje, że jest to problem nie tylko Jaraczewa. Te problemy 
występują  w  różnych  częściach  gminy.   I  tu  podziękowanie  skierował  do  radnych  powiatu 
(  Teodorowi  Grobelnemu  i  Janowi  Szczerbaniowi  )  za  szybkie  działania  zmierzające  do 
odwodnienia ulicy Golskiej  w Jaraczewie.  Zaznacza,  że  z  naszej  strony został  udrożniony rów 
w  kierunku  strzelnicy.   Poczynimy  również  starania,  żeby  odwodnić   działki  znajdujące  się 
w  pobliżu  strzelnicy.   Jest  również  zgoda  Prezesa   Przedsiębiorstwa  Rolnego  w  Rusku  Pana 
Wójcika, że  we własnym zakresie  uporządkują rów , który idzie od strzelnicy do kanału Obra. 
Wójt wskazuje, że na chwilę obecną duży problem jest też z odwodnieniem w miejscowości Gola, 
gdzie musimy  nie tylko odmulić ale odbudować niektóre rowy. Uważa , że ten temat  będziemy 
musieli sprawdzić w całej gminie i kolejno realizować w uzgodnieniu z mieszkańcami.
Dalej Wójt odnosi się do pytania radnego Kowalczyka dotyczącego przydomowych oczyszczalni. 
W tej kwestii informuje, że będziemy wyłaniać firmę, która  opracuje koncepcje kanalizacji  całej 
gminy. (  program). Chcemy , żeby w tym programie były  też przedstawione ( wariantowo) sprawy 
związane z budową oczyszczalni ścieków w miejscu wskazanym przez nas. Kolejna rzecz w tym 
opracowaniu  to również program dla tych miejscowości ,gdzie z punktu widzenia ekonomi nie 



bardzo   będzie  opłacało  się   prowadzenie  przepompowni  i  zbieranie  ścieków  z  miejsc,  gdzie 
mogłyby mieć zastosowanie przydomowe oczyszczalnie  dla  pojedynczych  i  grup gospodarstw. 
Wójt informuje, że w tym temacie jesteśmy po 2 spotkaniach  z przedstawicielką ( specjalistą) 
firmy, która pomoże w ocenie  opracowanej koncepcji. 
Wójt ma nadzieję, że w przyszłym roku  będziemy już dysponować tymi danymi, gdzie można 
będzie  zbudować  celogram budowy  przydomowych oczyszczalni  ścieków ,  z  którego będzie 
można  również  otrzymać  dofinansowanie   (  poprzez  nas  )    dla  mieszkańców z  Narodowego 
Funduszu  Ochrony  Środowiska.   Informuje  również,  iż  mimo  to,  że  nie  ma  jeszcze  nowych 
programów  unijnych,  to  w  pojedynczych  przypadkach   zgadzamy  się  na  to,  żeby  do  czasu 
powstania sieci   pobudować przydomowe oczyszczalnie  ( na własne życzenie mieszkańców).  

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu   radnej  Zofii  Wiśniewskiej.  Radna  zgłasza 
wzmocnienie  wałów na Czarnym Rowie w  Górze. 
Zastępca  odpowiada  radnej  Zofii  Wiśniewskiej,  że  jest  po  spotkaniu  w  tej  sprawie  z 
przedstawicielem Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych  z Ostrowa Wlkp. gdzie 
otrzymał  informacje, że jak tylko pozwolą warunki pogodowe to ten odcinek rowu zostanie przez 
nich wykonany. Informuje również, że 27 sierpnia br. w  tutejszym Urzędzie Gminy odbędzie się 
spotkanie odnośnie Kanału Obrzańskiego ,i  na tym  spotkaniu wróci do tego tematu 
W tej sprawie zabiera również głos Wójt Gminy  potwierdzając, że przy dużych opadach na tym 
odcinku rowu  przelewa się woda. Nie może jednak odpowiedzieć, co stoi na przeszkodzie, że nie 
jest to robione.
Następnie  Wójt  informuje,  że  jesteśmy  po  rozmowach  z  Wojewódzkim  Zarządem  Melioracji 
i  Urządzeń  Wodnych  w  Ostrowie  Wlkp.   w  sprawie   czyszczenia  Kanału  Obra   zapraszając 
zainteresowanych   na  spotkanie,  o  którym  wcześniej   informował  Zastępca  Wójta  (w  dniu 
27 sierpnia br. ). 

W  dalszej  części  Przewodniczący  Rady  udziela  głosu  radnemu  powiatu  –  Teodorowi 
Grobelnemu. Radny  Grobelny  odpowiadając na pytanie radnego Edmunda Kowalczyka dotyczące 
likwidacji oddziału kardiologicznego informuje, że jako radni powiatu sami zostali zaskoczeni tą 
decyzją. Sprawy zostały jednak trochę naświetlone na sesji Rady Powiatu, z tym, że nie będzie 
tłumaczył  się  za  Radę  Nadzorczą  Spółki  Szpitala  Powiatowego  w  Jarocinie  jak  również  za 
sprawowanie  nadzoru   przez  Starostę  i  Zarząd  Powiatu  jako  100% udziałowca  w  tej  Spółce. 
Jednak, to ca zostało przekazane, to powodem zwykle  i zawsze są pieniądze, natomiast porady 
i wszystkie kardiologiczne leczenia odbywają się na  oddziale wewnętrznym tego szpitala. 
Radny proponuje, żeby w tej sprawie zaprosić na sesje Rady Gminy  Pana Starostę . 

Odnosząc się do tematu (historycznego) chodnika w Rusku radny Grobelny odpowiada, że 
nikt  tak  nie  walczy  o  ten  chodnik  jak  on.  Nawet  osobiście  wnioskował  do  Rady  Powiatu  o 
przekazanie 50.000,00 zł  na rzecz Gminy Jaraczewo, ewentualnie budowanie dalej tego chodnika, 
ale w głosowaniu wniosek ten nie przeszedł. Radny ma nadzieję, że ten wniosek będzie  jednak 
rozpatrzony pozytywnie. 
Dalej radny Grobelny informuje, że został pozytywnie rozpatrzony wniosek dotyczący przejścia dla 
pieszych w Jaraczewie ( przy LEWIATANIE) i ma nadzieję, że zostaną zatwierdzone wnioskowane 
przejścia  dla  pieszych  w  Rusku.  Ponadto,  o  wiele  większa  kwota  niż  50  tys.  zł.  została 
zainwestowana w powierzchniowe utrwalenie drogi  Nosków- Cerekwica na odcinku 3 km. Ma też 
nadzieję, że uda się jeszcze zrobić drogę w Zalesiu i Panienka- Chwalęcin. 
Kończąc swoje wystąpienie radny Grobelny jako mieszkanie tej gminy podziękował za  remont 
drogi  gminnej  w Cerekwicy pod lasem. 

Wracając do sprawy chodnika Wójt uważa, że jeżeli daje się na chodniki, to wystarczyłoby 
uchwalić w budżecie powiatu ciąg dalszy budowy chodnika w Rusku ( przy drodze powiatowej) 
i wtedy nie byłoby  żadnej dyskusji. 

Na tym zakończono ten punkt porządku obrad. 



17. Wolne głosy.

Przewodniczący  Rady  udziela  głosu  radnemu  Romanowi  Matuszakowi.  Radny  wyraził 
zadowolenie, że prowadzone były rozmowy dotyczące odbioru śmieci z koszy przy przystankach . 
Zwraca się również z prośbą o rozwiązanie problemu opłat za wywóz śmieci z cmentarzy. Chodzi o 
to, żeby parafie płaciły  za rzeczywiście wywiezione śmieci. 
Co  zaś  tyczy  się  odpowiedzialności  za  utrzymanie  porządku  przy  szkołach  radny  Matuszak 
informuje, iż  wie, że dyrektor  szkoły jest odpowiedzialny za porządek wokół szkoły. Ale nie może 
być tak, żeby rosły wysokie chwasty  w okresie wakacji ( przy szkole w Rusku).

Głos zabiera Wójt, ponownie informując rodnego Matuszaka, że za utrzymanie porządku 
wokół szkoły odpowiada dyrektor  danej placówek i  zwraca się do dyrektora Gminnego Zespołu 
Ekonomiczno-  Administracyjnego  Szkół  o  przekazanie   dyrektorowi  Zespołu  Szkół  w  Rusku 
zgłoszonych uwag. 
Następnie głos zabiera radny Edmund Kowalczyk. Radny informuje, że 27 sierpnia br. Komisja 
Oświaty,  Kultury i Spraw Socjalnych  dokona przeglądu placówek oświatowych pod względem 
przygotowania do rozpoczęcia roku szkolnego i przyjrzy się zgłoszonym uwagom. 

W dalszej kolejności głos zabiera radny Marian Grześkowiak zwracając się z pytaniem – 
kiedy to lustro w Noedźwiadach będzie zrobione bo ani powiat nic, Wójt też obiecał, że będzie 
zrobione a już jest 3 miesiące i nic się nie dzieje dla mieszkańców.
Wójt odpowiada rademu Grześkowiakowi, że jest w kontakcie z sołtysem  i wszystko się dzieje,  
co ma się dziać tylko powiat nie chce się zgodzić , żeby to lustro postawić. Z naszej strony jest chęć  
zakupu  tego lustra z tym, że nie ma zgody ze strony Zarządu Powiatowego Dróg. W tej sprawie 
trzy razy była Komisja  i  za każdym razem nie widzi potrzeby  ustawienia.  Wrócimy jednak do 
tematu z tym, że jeżeli nadal nie będzie zgody  powołanej do tego komisji to nic nie zrobimy. 

Radny Grześkowiak  dalej informuje o   zasypanym kamieniami rowie przy ulicy Topolowej 
w Jaraczewie w kierunku Łukaszewa, co podczas opadów deszczu powoduje zalewanie pól.
Wójt odpowiada radnemu, że zna tą drogę, że jest to droga dojazdowa do pól i  my ją odpuściliśmy 
jeżeli chodzi o dbanie. Jeżeli kamienie są rzucane to przyjrzymy się temu, natomiast doszliśmy do 
tego, o czym  kiedyś  było powiedziane, że Łukaszewo jest stosunkowo tak niedaleko, że nakłady 
na udrożnienie tej drogi  i przejezdności, która służyła by mieszkańcom  poza dojazdem do pól mija 
się z celem.  Lepiej jest dbanie  o dojazd dalej o 2 km do Łukaszewa., ale dobrą drogą.   
Radny Marian Grześkowiak  mówi, że jest to problem nie  od dziś. 
Wójt odpowiada, że nikt z rolników poza radnym  Grześkowiakiem nie zgłaszał takich uwag. 

Przewodniczący Rady udziela  głosu   radnej  Ilonie  Smolarek.   Radna  ponawia  pytanie 
dotyczące remontu drogi gminnej w Łobzie, w kierunku posesji p. Kolasińskiej. 
Zastępca  Wójta  wyjaśnia,  że  w  budżecie  gminy   w  dziale  600   jest   wykaz  dróg,  które  są 
realizowane   w  2013  roku  i  droga  Łobez  w  kierunku  Panienki  (  do  p.  Kolasińskiej  )   miała 
określoną kwotę i określoną długość. Uważa, że był to błędny zapis, że do p. Kolasińskiej. Środki, 
które zostały uchwalone ( długość odcinka ) w budżecie pozwoliły na wykonanie  tej drogi tylko do 
posesji p. Świdurskiego. 
Na to radna Ilona Smolarek uważa, że należałoby „wykopać” i dokończyć te 150 metrów drogi 
gdyż jest robiona droga w drugim kierunku ( przy stacji paliw) i na tą drogę wystarczyło pieniędzy 
a nie jeździ tą drogą dużo ludzi ( są dwa domy). Uważa, że równo powinniśmy traktować ludzi, 
ponieważ  ludzie zaczęli robić szum dlaczego „temu się robi, a nie temu”. Radna  zaznacza, że po 
opadach deszczu tą drogą nie można przejechać. 
W tej sprawie zabiera głos Wójt informując, że w budżecie gminy nie ma pieniędzy na  remont tej 
drogi . Będzie to rozpatrzone przy nowym budżecie, natomiast do tego czasu  możemy ją tylko 
udrożnić, żeby była przejezdna.  
Co zaś  tyczy się  drogi przy stacji  paliw,  o  czym mówiła radna Smolarek Wójt wyjaśnia,  iż  w 
uzgodnieniu z nami  drogę tą buduje prywatny przedsiębiorca z własnych środków, który przy tej 
drodze buduje fermę. Roboty polegały na wysypaniu kamienia na całej  szerokości tej drogi,szkoda 
tylko, że ta droga została tak przyorana przez rolników, że jej szerokość wynosi tylko 4 metry.  



Informuje również, że ta droga w przyszłości może nam zastąpić drogę Łobez – Łobzowiec.
Przewodniczący Rady zwraca  uwagę,  żeby we wnioskach do budżetu  gminy dokładniej 

opisywać realizacje  danego zadania w przypadku remontu  dróg (  dokładniej  opisywać odcinek 
drogi dotyczący remontu). 

W następnej kolejności głos zabiera radna Barbara Pielucha. Radna zwraca się z pytaniem – 
co z palcami zabaw, które miały powstać w wielu miejscowościach.
Wójt  odpowiada,  że  kończy się  procedura  przetargowa  i  przystępujemy do  zakładania  placów 
zabaw. 

Przewodniczący  Rady  udziela  głosu  sołtysowi  wsi  Niedźwiady.  Sołtys  zwraca  się 
z pytaniem- co dalej z drogą w Niedźwiadach w kierunku Jeżewa ( zalewu). Informuje, że  droga ta 
zamyka się od krzewów  ( odrosty akacji). 
Wójt informuje, że  jest to droga powiatowa i odpowiedz należy do Starostwa. Starosta otrzymał od 
nas pismo i  wie jak wygląda sprawa. Wskazuje,  że my  jeszcze wiele  dróg swoich  mamy do 
zrobienia i nie ma możliwości żebyśmy naprawiali drogę, która należy do Starostwa. W skrajnych 
przypadkach , gdzie  byłyby  zabudowania, to można by udrożnić drogę ( powiatową)  tak, żeby 
mogła przejechać karetka pogotowia ( w uzgodnieniu ze Starostą). 
Wójt wspomniał, że swego czasu była propozycja żebyśmy przejęli  drogę (powiatową) w Zalesiu 
oraz przejęli i wyremontowali  drogę  Niedżwiady w kierunku zalewu, co było nie do przyjęcia. 
Radny  Ignacy  Stangret  potwierdza,  że  droga  z  Niedźwiad  w  kierunku   zalewu  jest  prawie 
nieprzejezdna i zwraca się z prośbą do radnego Grobelnego  o zgłoszenie tego faktu  Zarządowi 
Powiatu. 

W  dalszej  kolejności  głos  zabiera  Sekretarz  Gminy  składając  sprawozdanie 
o przeprowadzonych postępowaniach przetargowych  w okresie miedzysesyjnym. Do złożonego 
sprawozdania,  które stanowi  załącznik do niniejszego protokołu   nie  zgłoszono żadnych uwag. 
Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Edmundowi Kowalczykowi.  Radny zwraca 
się z pytaniem – czy  z parafii Nosków wpłynęło pismo dotyczące odbioru śmieci  z cmentarza w 
Noskowie. 
Zastępca Wójta odpowiada radnemu Kowalczykowi, że w dniu wczorajszym wpłynęło pismo od 
proboszcza parafii Nosków adresowane do Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady informuje, że nie jest jeszcze w posiadaniu tego pisma. 
Przewodniczący dalej informuje, że kolejna sesja odbędzie się pod koniec miesiąca września br. 
Zaprasza  również obecnych na sali na dożynki gminne, które odbędą się w dniu 1 września 2013 r. 
( w imieniu organizatorów). 

Następnie Wójt zwraca się z pytaniem do organizatorów dożynek – dlaczego nie będzie 
ustawiony namiot gminny podczas uroczystości  dożynkowych..
Sołtys wsi Nosków odpowiada,  że w dniu dzisiejszym będzie spotkanie organizatorów dożynek 
i sprawa ustawienia namiotu będzie omawiana.  

18. Wnioski.

Nie zgłoszono żadnego wniosku. 

19. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący  Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 10.50. zakończył  XXX Sesję Rady Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo dnia, 26 sierpnia 2013 r. 

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY
Elżbieta Wyremblewska   /-/ Roman Skrzypczak




